
درست است كه با بازگشت رسول خادم به رأس 
مديريت فدراسيون كشتي آرامش به ورزش اول 
كشور بازگشته، اما دغدغه هاي خادم و سكوت 
وزارت ورزش و مس�ئولان بلندپايه در خصوص 
نگراني هاي او همچنان پابرجاس�ت، موضوعي 
كه مي تواند دوباره آتش زير خاكستر اختلافات و 
مشكلات را شعله ور كند. در حالی كه ديپلماسی 
دول متخاصم يک راه چاره برای روبه رو نش�دن 
ورزشكاران ما با رژيم اشغالگر صهيونيستی است.

حساسيت كميته بين المللي المپيك و لابي قوي 
صهيونيس��ت ها هم مزيد بر علت شده تا رئيس 
فدراسيون كش��تي باز هم از مشكلات پيش رو و 

عدم توجه به آنها صحبت كند. 
رئيس فدراسيون كشتي به نامه نگاري با شوراي 
عالي امنيت ملي هم اشاره كرد و افزود: »در حال 
حاضر با مسائلي روبه رو هستيم كه مسائل ملي ما 

محسوب مي شوند. هنوز هيچ پاسخي از شوراي 
عالي امنيت ملي براي جلوگيري از محروميت و 
تعليق احتمالي كميته بين المللي المپيك عليه 
كشتي ايران به خاطر عدم رويارويي با حريفان 
رژيم صهيونيستي دريافت نكرده ايم. بايد اذعان 

كنم كه اين مسئله با سكوت حل نمي شود.«
   با مناسبات جديد روبه  رو هستيم

خادم با اش��اره به لابي قدرتمند صهيونيست ها در 
كميته بين المللي المپيك عنوان كرد: »امروز شاهد 
شكل گيري مناسبات جديدي هستيم كه با افزايش 
محروميت ها براي قهرمانان ما هم��راه خواهد بود. 
رئيس كميته بين المللي المپيك شخصاً پيگير جدي 
اين موضوع و تحت فشار از سوي مسئولان ورزش 
رژيم صهيونيستي است. صهيونيست ها مي گويند 
برخي كشورها مانع موفقيت ورزشكارانشان مي شوند 
و مشخصاً منظورشان نيز ما هستيم. ما هم به دنبال 

اين موضوع از شوراي عالي امنيت ملي تقاضا كرديم 
به دستگاه ديپلماسي كشور تكليف كند كه از حقوق 

ورزشكاران ايران دفاع كنند.«
   زمان به ضرر ماست

هرچه به مس��ابقات جهاني كش��تي در رده هاي 
سني مختلف و تهديداتي كه ممكن است در اين 
مسابقات براي كشتي ما وجود داشته باشد نزديك  تر 
مي شويم، زمان را براي كمك به خودمان از دست 
مي دهيم. سؤال من اين است، چه زماني قرار است 
رجال سياسي و دستگاه ديپلماسي براي حمايت از 
قهرمانان و مدال آوران ورزش به ميدان بيايند؟ وقتي 
زمان از دست برود ديگر چه فايده اي خواهد داشت؟ 
انجام اين كار فراتر از توان كميته ملي المپيك يا يك 
شخص و نهاد است. نمايندگان كاربلد، وزارت امور 
خارجه و دستگاه  هاي امنيتي بايد در اين راه كمك 
كنند، چراكه اين يك كار تيمي است. همانطور كه 

صهيونيست ها با يك كار برنامه ريزي  شده و تيمي 
عليه ما در حال فعاليت هستند، دستگاه ديپلماسي 

ما هم بايد با تيمي قوي وارد عمل شود.«
   به دنبال راهكار هستيم

به دنبال اظهارنظرهاي جدي��د خادم، محمدرضا 
داورزني معاون قهرماني وزير ورزش هم با اشاره به 
حمايت صددرصدي وزارت از كشتي، موضوع تعامل 
با كميته بين المللي المپيك بر سر حفظ ارزش هاي 
انقلاب اسلامي را يك مس��ئله فرادستي خواند و 
گفت: »از هفت، هشت سال قبل به دنبال اين مسئله 
هستيم. براي اينكه حقي از ورزشكاران ايران ضايع 
نشود، نياز به تدبير داريم. با شوراي عالي امنيت هم 
جلساتي برگزار كرده ايم. بايد راهكاري پيدا كنيم كه 

البته اين اتفاق هم در حال رخ دادن است.«
داورزني ادامه داد: »با مسئولان تصميم گيرنده صحبت 
كرده ايم. اين موضوع تنها مربوط به ايران نيست و برخي 
از كشورهاي ديگر هم با آن درگير هستند. با سروصدا 
چيزي درست نمي شود. IOC هم نبايد به عنوان ابزار 
از اين موضوع استفاده كند، بلكه بايد به فكر حل آن 
باشد. همه بايد كمك كنيم تا حقي از نمايندگان ايران 

در ميادين بزرگ و بين المللي ضايع نشود.
    

آنچه از حرف ه��ا، موضع گيري ه��ا و اظهارنظرها 
برمي آيد، اين است كه بايد طرح داشت و با نقشه و 
مديريت جلو رفت، درست مثل دشمن. ديپلماسي 
مي تواند از طري��ق پيگيری قان��ون رقابت نكردن 
كشورهاي متخاصم با اثبات شديدترين دشمنی ها 
در سخنان هرروزه مسئولان دولتی رژيم اشغالگر، 
بازي نكردن م��ا با صهيونيس��ت ها را قانوني كند، 
درست مانند آنچه در خصوص رقابت هاي روسيه 
و اوكراي��ن يا آذربايجان و ارمنس��تان رخ مي دهد. 
رقابت هاي جهاني نزديك است و لابي صهيونيست ها 
هم براي منزوي كردن ورزش ايران قوي. به همين 
خاطر بايد فريادهاي رسول خادم را جدي گرفت، از 
طرفي نبايد با سروصدا و جاروجنجال بهانه دست 
IOC داد. با سكوت هم كه كاري از پيش نمي رود. 
به نظر مي رسد كشتي و ورزش كش��ور بايد براي 
حفظ آرمان ها و ارزش هاي بلند انقلاب اسلامي و 
البته دفاع تمام قد از قهرمانان و مدال آوران ايران با 
همراهي مسئولان بلندپايه سياسي كشور تصميمي 
درس��ت و منطقي اتخاذ كند، تصميمي كه نقشه 

صهيونيست ها نقش بر آب شود.

ليورپول – رم، امشب در نيمه ليگ قهرمانان
جنگ شگفتي سازان در آنفيلد

با آغاز دور رفت نيمه نهايي ليگ قهرمانان اروپا، امش�ب ليورپول در 
ورزشگاه آنفيلد ميزبان آث.رم است. نبرد دو تيم شگفتي ساز اين فصل 
كه يكي از آنها در پايان دو بازي رفت و برگشت يک پاي فينال خواهد بود. 
با ش��روع مرحله نيمه نهايي ليگ قهرمانان اروپا، هيجان در قاره س��بز 
براي رونمايي از تيم قهرمان بالا رفته اس��ت. بايرن مونيخ، رئال مادريد، 
ليورپول و آث.رم چهار تيم حاضر در نيمه نهايي ليگ قهرمانان هستند كه 

رقابت شان را امشب و فردا شب براي صعود به فينال آغاز مي كنند. 
   در انتظار يک فوتبال زيبا

در آغاز فصل 2017 – 2018 ليگ قهرمانان كمتر كس��ي پيش بيني 
مي كرد كه دو تيم ليورپول و رم يك پاي فينال باش��ند. امشب اما اين 
دو تيم با مربيان جوانش��ان و در حالي كه تيم هاي بزرگي مانند بارسا و 
يوونتوس از تلويزيون خانه هايشان ليگ قهرمانان را تماشا مي كنند، در 
مرحله نيمه نهايي مقابل هم قرار مي گيرند. آث.رم با حذف بارسا به اين 
مرحله رسيد و ليورپول هم منچستر سيتي را از پيش رو برداشت تا به يك 
قدمي فينال برسد. حالا قرمزهاي آنفيلد و گرگ ها امشب در بازي دور 
رفت براي رسيدن به فينال تلاش مي كنند. داور اين بازي چهره اي آشنا 
براي هواداران سرخابي هاست. فليكس بريچ آلماني كه سال 1386، دربي 
استقلال و پرسپوليس را در ورزشگاه آزادي قضاوت كرد، مسابقه امشب 
را س��وت مي زند. دو تيم رم و ليورپول پيش از اين در ديداري دوستانه 
قبل از شروع فصل 2017- 2018 به مصاف هم رفته بودند كه 2 بر يك 

به سود ليورپولي ها به پايان رسيد. 
يورگن كلوپ معتقد است، شاگردانش برخلاف بازي هاي ليگ جزيره در 
بازي با رم مي توانند نمايش بهتري داشته باشند: »آنها روي ضربات شروع 
مجدد خوب هستند، اما صرفاً به اين ضربات متكي نيستند. وقتي توپ 
روي زمين است مي توان فوتبال خوبي ارائه داد.« با اين حال به نوشته پائولو 
بانديني روزنامه نگار ايتاليايي، دي فرانچس��كو، مربي جوان رم به خوبي 
مي داند كه ليورپول يورگن كلوپ فرسنگ ها با يك تيم كلاسيك انگليسي 

كه تنها به دنبال ارسال پاس هاي بلند و مستقيم است، فاصله دارد. 
   همه به دنبال مهار صلاح

بي شك بازيكن ويژه مسابقه امشب محمد صلاح خواهد بود، مهاجمي كه 
در بهترين شرايط خود به سر مي برد. اين بازيكن كه فصل گذشته در رم 
بازي مي كرد، امشب بايد مقابل تيم سابقش به ميدان برود، آن هم پس از 
اينكه يك شنبه شب توانست به عنوان مرد سال فوتبال انگليس انتخاب 
شود. ستاره مصري از انتخابش به عنوان بهترين بازيكن ليگ جزيره ابراز 
خوش��حالي كرد و آن را هدفي از پيش تعيين ش��ده براي خود دانست: 
»هميشه به بهترين ش��دن فكر مي كردم.« او در خصوص بازي با رم هم 
گفت: »نبايد از حالا به فكر فينال باشيم. تنها در يك صورت مي توانيم به اين 

رؤياپردازي ادامه  دهيم و آن اينكه در بهترين فرم خودمان باشيم.«
تابستان گذشته بود كه صلاح پس از زدن 19 گل و دادن 15 پاس گل 
براي رم در 41 بازي، به انگليس آمد و لباس ليورپول را پوشيد. مهاجم 
مصري ليورپول اما در اين فصل آمار خيره كننده اي داشته و توانسته تا 
قبل از بازي با رم، براي ليورپول 41 گل به ثمر برساند. نبرد ستاره مصري 
با ادين ژكو كه با 20 گل زده بهترين گلزن رم در فصل جاري بوده، ديدني 
خواهد بود. با توجه به درخشش صلاح در فصل اخير، حالا رمي ها سخت 
به دنبال مهار اين بازيكن به عنوان كليد پيروزي مقابل ليورپول هستند. 
دي فرانچسكو، سرمربي رم در اين باره مي گويد: »توانايي  و كيفيت بازي 
او كاملًا مشخص اس��ت. فراموش نكنيد كه من تجربه مقابله با صلاح و 
ريختن طرح و برنامه هايي براي كنترل او را داشتم، اما اينكه بازيكنانم 

صلاح را خوب بشناسند هم مي تواند به ما كمك كند.«
برونو پرز، مدافع رم نيز در آس��تانه ديدار با ليورپول فاش كرده كه او و 
كنستانتينوس مانولاس نقشه دارند تا به ش��كلي ويژه از محمد صلاح 
استقبال كند: »خيلي از بازي هاي خانگي ليورپول را ديده ايم تا آماده 
شويم. اين بازي هم درست مثل بازي با بارسلونا سخت خواهد بود. ما به 

نتيجه خوبي در ديدار رفت نياز داريم.« 
صلاح، همبازي س��ابق پرز حالا ستاره ليورپول اس��ت و براي اولين بار 
پس از ترک ايتاليا با رمي ها ديدار مي كند. مدافع رم به كنايه مي گويد: 
»كاستاس مانولاس دائم با او حرف مي زند. ما به صلاح هشدار داديم كه 
كاري نكند، در غير اين صورت كتكش مي زنيم! راستش، مدتي است كه 
كاستاس با او حرف نزده، پس اگر نياز باشد كه ضربه اي به او بزند، مشكلي 
نداريم. بعد هم مي توانند دوباره با هم رفيق شوند! مي دانيم كه الان چقدر 
خوب در ليورپول كار مي كند. او بازيكني اس��ت ك��ه مي تواند كارهاي 

متفاوتي انجام دهد، با اين حال رم لايق حضور در نيمه نهايي است.«

باشگاه نفت قرباني سياست شد  
در دوره دولت نهم و دهم تصميم گرفته شد 
منحل شود مانند تيم هايي  كه نفت كاملا ً
مثل پاس و صباباتري؛ تصميمات اشتباهي 
گرفته شد و هيئت دولت هم آن را تصويب 
كرد. آن سال ها نامه اي به وزير نفت و وزير 
ورزش نوشتند كه تيم به انزلي برود، آن هم 
تيمي كه اين همه بازيكن ساخته و به تيم 
ملي داده است. وزير نفت حكم سقوط اين 
تيم را از سه سال پيش صادر كرد. تا سال 
گذشته قهرمان جام حذفي بوديم و اگر انتخاب هاي درستي انجام مي شد 
و ادامه پيدا مي كرد و تيم به افراد اصلح تري داده مي شد، وضعيت خيلي 
بهتر بود. شما ديديد كه تيم از ليگ قهرمانان آسيا هم كنار رفت و اگر مالك 
جديد به اين تيم نمي آمد ش��ايد نفت تهران همان موقع منحل مي شد. 
اعضاي مجمع نفت تنها براي اينكه موضوع ممنوع الخروجي شان حل شود، 
گفتند تيم را به شخص ديگري بدهيم. از سال 82 مربي اين تيم بودم و بعد 
از من افرادي مانند فركي، ابراهيم زاده و منصوريان به اين تيم آمدند. امسال 
هم درخشان، كريمي و افاضلي هدايت نفت را بر عهده داشتند. يك تيم 
ورشكسته كه از لحاظ ذهني وضعيت خوبي ندارد و جيبش هم خالي است، 
نمي تواند با تيم هايي كه تا دندان مسلح هستند، رقابت كند. همه دست 
به دست هم دادند تا نفت به اين وضعيت برسد. مجلس و شوراي اسلامي 
يك بار هم به تيم س��ر نزدند، اما در تهران تنها براي تبليغات خودشان از 
استقلال و پرسپوليس استفاده مي كنند. الان نفت سقوط كرده، چرا بايد 
سقوط كند؟ مگر مي شود بگوييد سرمايه اجتماعي شهر را نمي خواهيد. 
الان اين شهر آلوده است و اين همه مش��كل دارد. ممنوعيت استفاده از 
بودجه دولتي براي تيم ها در حالي است كه استقلال و پرسپوليس از دولت 
بودجه مي گيرند. ديگر تيم ها هم دولتي هس��تند كه البته كلاه شرعي 
گذاشته اند. سايپا، س��پاهان و فولاد هم معلوم اس��ت كه از منابع دولتي 
استفاده مي كنند. فوتبال ايران همين طور پيش برود اكثر تيم ها به مشكل 
مي خورند. به پايين جدول نگاه كنيد؛ س��پيدرود، استقلال خوزستان و 

پديده در اختيار بخش خصوصي هستند و وضعيت خوبي ندارند. 

تاج گزينه هاي اميد را معرفي کرد
تكليف كادر فني تيم ملي اميد ايران در 
حالی هنوز مشخص نشده كه از يك سو 
گفته مي شود فدراس��يون روي گزينه 
خارجي نظ��ر دارد و از س��وي ديگر نام 
نفراتي چون جواد نكونام، علي كريمي، 
سيروس پورموسوي و اسكوچيچ شنيده 
مي ش��ود. با اين حال تاج معتقد اس��ت تمام اين نفرات شانس 
نشستن روي نيمكت تيم ملي اميد را دارند: »گزينه هاي خارجي 
هم داريم و در نهايت يك نفر را انتخاب و نامش را اعلام مي كنيم. 
اميدوارم بعد از انتخاب س��رمربي، همه به گزينه سرمربيگري 
تيم   ملي فوتبال اميد كمك كنند تا موضوعي كه 44 سال باعث 
ش��ده به المپيك نرويم، ديگر نباشد و اين بار بتوانيم به المپيك 

صعود كنيم.«

مشکل از بالاست!
اوضاع نابه سامان اين روزهاي پرسپوليس و مديرعامل آن كه كاسه چه 
كنم، چه كنم به دست گرفته و نمي داند كه كدام بدهي را صاف كند تا 
 AFC  قبل از آنكه صداي طلبكاري ديگر درنيامده و شكايتي جديد از
خرخره تيمش را نگرفته، داستان تكراري باشگاه هاي زيادي است كه طي 
سال هاي اخير به دليل بي كفايتي مديران و ناكارآمدي آنها با بدهي هاي 
هنگفتي مواجه هستند كه به نظر مي رسد صاف كردن آن امري محال 
است، خصوصاً كه هر سال نيز به لطف قراردادهاي جديد و شكايت هاي 

جديدتر به رقم نجومي و سرسام آور آن افزوده مي شود. 
مسئله گرشاس��بي تنها ناكارآمدي طاهري نيست كه بدون دغدغه  و با 
يك اس��تعفا خود را كنار كش��يد و عين خيالش هم نبود كه اشتباهات 
اسفناكش چه بر سر يك تيم، يك باشگاه و آبروي فوتبال ايران مي آورد و 
چه پول هايي را به جوي آب مي ريزد، مسئله انتخاب هاي غلط و نادرستي 
اس��ت كه فوتبال ايران را به نابودي كش��انده و همچنان هم ادامه دارد. 
موضوع چشم بس��تن آقايان مسئولي اس��ت كه به تماشاي اشتباهات 
غيرقابل جبراني كه نتيجه تصميمات سرس��ري و نادرس��ت آنهاست، 
نشسته اند. بدهي هاي هنگفت باشگاه هاي فوتبال ايران نتيجه قراردادهاي 
نجومي است كه به يك باره چنان سير صعودي به خود گرفت كه كمتر 
كسي تصورش را مي كرد، قراردادهايي كه عدم پرداخت يا عقد عادلانه 
آن، بدهي هاي سرسام آور و شكايت هاي پرتعدادي را در فيفا رديف كرد تا 
نه فقط بر انبوه بدهي هاي باشگاه هاي ايران افزوده شود كه هر ساله مقدار 
قابل توجهي ارز هم را بابت ندانم كاري هاي آقايان از مرزها خارج شود و 
بدتر از همه اينكه آبروي فوتبال ايران را به تاراج ببرد. اتفاق هاي ناگواري 
كه دستاورد انتخاب هاي سراسر نادرست و اشتباهي است كه به رغم نتايج 

تأسف باري كه به بار آورده، عبرتي براي عدم تكرار آن نشده است. 
انگشت اتهام را نبايد به سمت طاهري يا امثال او گرفت. چه فرقي مي كند 
طاهري باشد يا رويانيان، فتح الله زاده باشد يا آجرلو، آنها فقط چند نام 
هستند و بس! مس��ئله اصلي نفراتي هس��تند كه روي گزينه هايي كه 
كارنامه هاي ناكام، سياه و پر اشتباه دارند، دست مي گذارند. آنها كه بعد 
از هر انتخابي، همه چيز را به امان خدا رها و فراموش مي كنند كه نظارت 
مهم ترين مسئله بعد از هر انتخابي است، نظارتي كه مي تواند مانع اخذ 

تصميمات اشتباه و پردردسر شود. 
قراردادهاي نجومي بازيكنان فوتبال سال هاست كه به معضلي جدي 
تبديل شده، اما در اين بين قبل از مديران عامل باشگاه ها اول بايد به سراغ 
نهادهاي نظارتي رفت. بايد به سراغ فدراسيون و وزارت ورزش به عنوان 
متوليان اصلي ورزش و فوتبال رفت و از آنها پرسيد كه آيا حواس شان به 
امور هست يا در خواب خرگوشي به سر برده اند كه ارقام رد و بدل شده 
در فوتبال حالا به عامل اصلي فساد تبديل شده است. ارقامي كه مديران 
باشگاه ها نمي توانند از آن بكاهند وقتي رقبايشان گوي سبقت را از آنها 
ربوده و انتهاي خط پايان جايشان مي گذارند. البته حق هم دارند، در بازار 
مكاره نقل و انتقالات اندكي پول بيشتر مي تواند رأي هر بازيكني را بزند، 
اما نه وقتي ذره بين نهادهاي نظارتي روي مديران و عملكرد آنهاس��ت 

به طوري كه نتوانند قدم از قدم بردارند و پا به راه خطا بگذارند. 
اما آيا اهميتي به اين مسئله داده مي شود؟ بي شك نه كه اگر غير از اين 
بود، امروز امثال گرشاسبي ها تمام وقت شان را براي پرداخت بدهي هاي 
هنگفت و جريمه هاي نجومي آن نمي گذاش��تند. اين مس��ئله نتيجه 
ندانم كاري و دلال بازي آقاياني است كه به دليل عدم نظارت چوب حراج 
به بيت المال زدند، بي آنكه دغدغه اي براي پاسخگويي و كشيده شدن 
پايشان به ميز محاكمه داشته باشند. آيا وقت آن نرسيده كه گوش اين 
آقايان مسئول كشيده شود تا زيردستانشان اين طور آشكارا تخلف نكنند 

و فوتبال را با ارقامي نجومي به ورطه نابودي نكشند؟! 
بدون شك كار سختي نيست، به شرط آنكه رفاقت ها و لابي ها در اين بين 
مانع كار آقايان نشود تا بيش از اين شاهد اشاعه فساد در فوتبال نباشيم، 
فسادي كه به شكل ارقام نجومي در قرارداد بازيكنان ديده مي شود و گويا 
همتي هم براي كم كردن صفرهاي آن نيست. شايد چون نظارت آقايان 

به شدت لنگ مي زند و شايد هم...

بزرگداشت روز جهاني ورزش  
مراس�م بزرگداش�ت روز جهان�ي ورزش با همكاري كميس�يون 
ملي يونس�كو - ايران، وزارت ورزش و جوان�ان و دفتر منطقه اي 
يونس�كو با ش�عار »ورزش ب�راي صلح، دوس�تي و توس�عه« روز 
گذش�ته در دانش�كده تربيت بدني دانش�گاه تهران برگزار شد. 
در اين مراسم كه با حضور دكتر محمود نيلي احمد آبادي رئيس دانشگاه 
تهران، خانم استركيش لاروش مدير و نماينده دفتر منطقه اي يونسكو در 
تهران، دكتر نصيري قيداري دبيركل كميسيون ملي يونسكو در ايران، 
دكتر عبدالحميد احمدي معاون وزير ورزش و رئيس كميته ملي ورزش 
و تربيت بدني، دكتر الكساندر شيش��ليگ رئيس بخش ورزش و جوانان 
يونسكو، دكتر رجبي رئيس دانشكده ورزش و تربيت بدني و نايب رئيس 
كميته ملي تربيت بدني و ورزش كميسيون ملي يونسكو- ايران برگزار 
ش��د،  در خصوص محورهايي چون تعهد يونسكو نسبت به تحقق هدف 
ورزش براي صلح و توسعه، نقش كميسيون هاي ملي يونسكو در ارتقاي 
ظرفيت هاي ورزش��ي در مس��ير صلح و توس��عه، معرفي ظرفيت هاي 
كميته هاي ملي ورزش و تربيت بدني كميس��يون ملي يونسكو و نقش 
ورزش در آموزش و ورزش بحث و گفت وگو شد. اين در حالي است كه يك 
روز قبل )يك شنبه( نيز آلكساندر شيشيليگ، رئيس بخش ورزش سازمان 
آموزشي، علمي و فرهنگي ملل متحد )يونسك( در ديدار با سلطاني فر، 
وزير ورزش و جوانان تأكيد كرد كه اي��ران مي تواند يك نماد و نمونه در 
مورد فعاليت هاي ورزشي براي ساير كشورها باشد و از جوانان و نوجوانان 
مي توان براي انتقال ميراث فرهنگي استفاده كرد. لاروش نيز روز گذشته 
در مراسم روز جهاني ورزش تأكيد كرد ورزش اين قدرت را دارد كه جهان 
را تعيير دهد و می تواند نقش مهمي در ترويج صلح و تعاملات فرهنگي 
داشته باشد، چراكه فراتر از مرزبندي هاي جغرافيايي است و موجب تقويت 

ارزش هايي چون وحدت، پرهيز از خشونت و عدالت در جامعه مي شود.
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

پاي طلبکاران روي گلوي پرسپوليس
حميدرض��ا گرشاس��بي، سرپرس��ت 
پرس��پوليس كه از زمان نشستن روي 
صندلي مديريت باشگاه مشغول صاف 
كردن طلب ه��اي به جا مان��ده از زمان 
طاهري اس��ت، مي گويد طلب��كاران پا 
روي گلوي پرسپوليس گذاشته اند: »از 
روز اول با انبوهي از شكايات مواجه شدم كه با تك تك شان توافق 
كرديم، اما به دليل تعدد طلبكاران اندكي زمانبر ش��د. با وجود 
اين، آنها كه مطالباتش��ان قديمي تر است، حالا پا روي گلوي ما 
گذاشته اند تا پولش��ان را دريافت كنند و اين در حالي است كه 
همه شاهدند كه با چه هجمه هايي روبه رو هستيم. اگر اين عده 
كه چشم روي همه چيز بس��ته اند شكايت شان را از AFC  پس 

نگيرند، نامشان را رسانه اي مي كنم.«

سعيد احمدیان

دنيا حيدري

سبدي پا و دنيايي غيرت و پشتکار
نگاه كردن به آن مي تواند تا ساعت ها انسان را ميخكوب يا آنقدر شوكه كند كه 
نتواند عكس العملي نشان دهد. مشتي پا در يك سبد؛ اينها تكه هايي بي جان 
از انسان هايي است كه پشتكار را به واقعي ترين شكل ممكن معنا مي كنند و 
غيرت را چنان به تصوير مي كشند كه جاي هيچ حرفي باقي نمي ماند. اينها 
عضوي بي جان از كساني است كه به جاي نشستن در خانه و زانوي غم بغل 
گرفتن، اراده را معنا كردند و براي رسيدن به موفقيت كمر همت بستند. آنها 
ثابت كردند معلوليت، محدوديت نيست و خواستن توانستن است، حتي اگر 
عضوي از بدنت را به هر دليلي نداشته باشي. اين يعني غيرت، يعني اراده و 

پشتكار، يعني الگويي ايده آل براي جامعه و جوانانش.

ناصر فريادشيران

مربي نفت تهران

ديپلماسی دول متخاصم را در کشتی به کار بگيريد

حمايت، شرط تداوم موفقيت های جهانی کاراته
محمدصادق فرجي، رئيس فدراس��يون 
كاراته معتقد اس��ت ايران بايد امپراتور 
كاراته آسيا باقي بماند: » در سال گذشته 
كسب عنوان قهرماني آسيا در چهار رده 
سني در تاريخ ورزش ايران بي سابقه بود. 
امسال هم ترافيك كاري زيادي داريم. 
حضور در مس��ابقات قهرماني آس��يا، بازي هاي آسيايي، كسب 
سهميه المپيك جوانان و هفت مرحله ليگ جهاني براي كسب 
سهميه المپيك 2020 و در نهايت قهرماني جهان از مهم ترين 
رويدادهاي پيش روي ماست كه براي رسيدن به اهداف خود در 
آنها 20 ميليارد بودجه لازم اس��ت كه در صورت تخصيص 50 
درصد آن مي توانيم به اهدافمان برسيم. براي تحقق اهداف بزرگ 

چشم انداز 20 ساله اي ترسيم كرده ايم، اما حمايت لازم است.«

فريدون حسن
    گزارش

ايران – روسيه، امروز در فينال ليگ جهاني واليبال نشسته

ملي پوش معلول امريکايي: خودم الگوي خودم هستم

نفت هم به جمع پاس، راه آهن و صبا پيوست

سقوط؛ نسخه نانوشته باشگاه هاي واگذار شده
سقوط و تنها سقوط، سرنوش��ت محتوم تمام 
باش��گاه هاي فوتبالي بوده كه تا ام��روز واگذار 
ش��ده اند. پس از رفتن پاس به دس��ته سوم و 
س��قوط همزمان راه آهن و صبا به دسته دوم، 
يك ش��نبه ش��ب نفت تهران هم به دسته اول 
س��قوط كرد تا واگ��ذاري تيم ه��اي دولتي به 
بخش خصوص��ي در فوتبال اي��ران يك پروژه 
شكست خورده تمام عيار باشد.  از اواسط دهه 
80 بود كه پروسه انتقال باش��گاه هاي دولتي 
به س��رمايه گذاران خصوصي به جريان افتاد و 
عدم اراده دولت براي تيمداري س��بب ش��د تا 
اين تصميم اجرايي شود. در اولين مرحله و در 

سال 86 باشگاه پاس به عنوان يكي از 
تيم هاي ريشه دار كشورمان توسط 
نيروي انتظامي به اس��تان همدان 

واگ��ذار ش��د، تصميمي 
كه سبب ش��د تا پاس 
ب��ه عن��وان آخري��ن 

تيم ايراني كه در آس��يا 
قهرمان ش��ده سال به 

س��ال ن��زول كند تا 
جايي كه امروز اين 
تيم به دس��ته سوم 

س��قوط كرده است. 
در ادام��ه و يك س��ال 

بع��د باش��گاه صباباتري 
از س��وي وزارت دف��اع به 
اس��تان قم هبه شد، تيمي 
ك��ه قهرماني ج��ام حذفي 
را در كارنامه  داش��ت، اما با 
انتقال به ق��م دوران نزول 
صبا نيز آغاز شد تا جايي 
كه پس از سقوط از ليگ 
برتر، امسال هم با كسب 
نتايج ضعيف در دس��ته 
اول، چند هفته پيش به 

دسته دوم سقوط كرد. راه آهن ديگر باشگاهي 
بود كه پس انتقال به ش��هرري، در سال 91 به 
بخش خصوصي و ش��ركت هواپيمايي قش��م 
كه متعلق به باب��ك زنجاني بود، واگذار ش��د. 
لكوموتيورانان پس از دستگيري زنجاني، بين 
دادستاني، وزارت نفت و بخش خصوصي دست 
به دست شدند. آنها هم با توجه به تغييرات زياد، 
راه ديگر تيم هاي واگذار شده را رفتند و راه  آهن 
نيز در سال 95 و پايان ليگ پانزدهم به دسته 
اول سقوط كرد. اين تيم پس از دو فصل حضور 
در ليگ يك، امس��ال هم در ادامه روند نزولي 
خود به دسته دوم س��قوط كرد تا اين تيم نيز 
عاقبت بخير نشود. البته در اين بين پيكان 
هم در س��ال87 به قزوي��ن واگذار 
ش��د، البته پي��كان خوش 
ش��انس بود و س��ال90 به 
تهران و مجموعه ايرانخودرو 
بازگشت. يك ش��نبه شب 
هم نوبت ب��ه نفت تهران 
رس��يد، تيمي كه پس 
از اعلام عدم تيمداري 
وزارت نف��ت در چند 
سال گذشته، چندين 
مال��ك خصوص��ي را 
تجربه كرد. نفت هم در 
حالی به سرنوشت ديگر 
تيم ه��ای واگذار ش��ده 
دچار شد كه اين تيم فصل 
گذش��ته به مقام قهرمانی 
جام حذفی رس��يد اما به 
دليل عدم صلاحيت مالك 
اين تيم از ليگ قهر مانان 
آسيا كنار گذاشته شد تا 
س��قوط تنها نسخه تيم 
های واگ��ذار ش��ده در 

فوتبال ايران باشد.

امروز تكلي��ف قهرمان اولي��ن دوره ليگ جهاني 
واليبال نشسته مشخص مي شود و تيم هاي ايران 
و روسيه در فينال به مصاف هم مي روند. تبريز از 
اول ارديبهشت ميزبان ليگ جهاني واليبال نشسته 
است، رقابت هايي كه از پنج شنبه گذشته با حضور 
تيم هاي ايران، آلمان، امريكا، بوسني، اوكراين و 
روسيه آغاز شده و امروز قهرمان خود را مي شناسد. 
ديروز تيم كشورمان موفق شد امريكا را شكست 
دهد تا به پنجمين پيروزي متوالي اش دست پيدا 
كند. ملي پوشان واليبال نشس��ته با اين پيروزي، 
امروز در فينال به مصاف روسيه مي روند، تيمي كه 
در مرحله مقدماتي هم آن را شكست داده بودند. 
شاگردان هادي رضايي در اين بازي به دنبال تكرار 

پيروزي و بالا بردن جام قهرماني هستند. 
اولين دوره مسابقات ليگ جهاني واليبال نشسته 
در حالي امروز به پايان مي رس��د كه مس��ئولان 
فدراس��يون جهان��ي از برگزاري اين مس��ابقات 
رضايت كامل دارند. لارنت تورسيلاس فرانسوي 
كه به عنوان مدير رسانه ليگ جهاني به شهر تبريز 
سفر كرده، در اين باره مي گويد: »براي فدراسيون 
جهاني برگزاري اين مس��ابقات در تبريز فرصت 
مغتنمي است و به رشد و توسعه واليبال نشسته 
جهان كمك زيادي خواهد كرد. اين مس��ابقات 
قالب جديدي از رقابت هاي اين رش��ته ورزشي 

است كه به ليگ جهاني واليبال نزديك است.«
با اين حال بهم��ن ت��ارودي زاده، مربي تيم ملي 
واليبال نشس��ته جاي برزي��ل را در اين رقابت ها 
خالي مي داند: »احتمالاً اين تيم به دليل مس��ير 
طولاني در اين رقابت ها شركت نكرده، اما واليبال 
نشس��ته برزيل از قدرت هاي آينده اين رش��ته 
ورزشي است و در آينده چيزهاي زيادي از اين تيم 
خواهيم ديد. به نظر من برزيل در آينده جايگزين 

روسيه و بوسني در واليبال نشسته خواهد شد.«
برگزاري اين مس��ابقات همچنين باعث شده تا 
ورزشكاران شركت كننده از تجربه هايشان با وجود 
معلوليت بگويند. تيم امريكا با هفت ورزشكار به 
ايران آمده اس��ت. يكي از اين ورزش��كاران جان 
كرمر نام دارد، بازيكني كه هر دو پاي خود را در 
يك سانحه رانندگي از دست داده است. مركر در 
مصاحبه اي حرف هاي جال��ب توجهي زده كه از 
روحيه بالاي اين ورزشكار معلول حكايت دارد. او 
در پاسخ به اين سؤال كه آيا الگويي براي خودش 
در ورزش در ذهن دارد كه بخواهد از آن نام ببرد، 
پاسخ تأمل انگيزي داد: »اين مسئله مي تواند براي 
شما هم جالب باش��د كه افراد معلول خودشان 
براي همه افراد جامعه الگو هس��تند. همين كه 
با اين ش��رايط ورزش مي كنند، اهميت و ارزش 

زيادي دارد.«

ماني سعيدي 
    خبر  


